
PROTOKÓŁ NR 5/2015
z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady gminy Wijewo odbytego

w dniu   20   maja  2015 roku.

W posiedzeniu udział wzięli:
Członkowie komisji zgodnie z listą obecności.
                                                                                    Lista obecności stanowi zał. Nr 1
oraz 
Stanisław Kasperski  -Przewodniczący  RG
Ireneusz Zając – Wójta Gminy Wijewo
Janusz Chodorowski – Zastępca Wójta
Elżbieta Wolnik – Skarbnik Gminy

Porządek posiedzenia:

   1. Otwarcie.
    2. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie :
       1/  rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
            z wykonania budżetu Gminy Wijewo za 2014 r. 
       2/  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Wijewo,       
            - przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 
              absolutorium,
       3/ zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Wijewie za 2014 r.
       4/  zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w  Wijewie  za 2014 r.
       5/  zmiany w budżecie gminy na 2015 r.,
       6/  zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej,
       7/  wyrażenia woli przystąpienie do opracowania i wdrożenia planu gospodarki niskoemisyjnej 
            dla gminy Wijewo,
       8/  przyjęcia regulaminu korzystania z miejsc wykorzystywanego do kąpieli na terenie
            Gminy Wijewo,
       9/  ocena zasobów GOPS na rok 2014 dla gminy Wijewo.
     10/  zmiany nieruchomości zabudowanej,
   3. Zapytania i wolne wnioski.
   4. Zakończenie.

Ad. pkt. 1

Obradom Komisji Stałych Rady Gminy przewodniczył Pan Edwin Wojciech  Przewodniczący Komisji 
Gospodarczej. Powitała obecnych na sali członków komisji, sołtysów oraz gości.
Przedstawiła proponowany porządek obrad do którego nie wniesiono uwag.

Ad. pkt. 2

1/  projekt  uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
     sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wijewo za 2014 r. 
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – zgodnie z ustawa o finansach publicznych do 30 czerwca rada 
przyjmuje  w  formie  uchwały  wykonanie  budżetu  za  rok  poprzedni  wraz  z  częścią  opisową 
i pozostałymi sprawozdaniami. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu  przedkłada się do 31 marca do RIO celem zaopiniowania, 
oraz  na  ręce  Przewodniczącego  RG.  Sprawozdanie  winno  zawierać  zestawienie  dochodów 
i wydatków,  w szczegółowości  nie  mniejszej  niż  został  opracowany  projekt.  Informacja  o  stanie 
mienia komunalnego wg stanu na dzień 31.12.2014 r.  oraz informacje o rachunkach dochodów 



jednostek  oświatowych  i  rachunku dochodów własnych.  Sprawozdanie  zostało  przygotowane  w 
formie tabelarycznej oraz opisowej i w tej formie przekazane RIO, która wyda opinie.
W zakresie dochodów  przedstawione zostały w szczegółowości do danego paragrafu z podziałem 
na dochody bieżące i dochody majątkowe, oraz wydatki bieżące i majątkowe, skutki ewentualnych 
umorzeń i odroczeń, rozłożenia na raty, skutki wydanych decyzji na podstawie umorzeń zaległości 
podatkowych,  obniżenia  stawek  podatków  lokalnych,  egzekwowanie  wpływów  w  okresie 
sprawozdawczym,  omówienie zadań majątkowych, otrzymywanych dotacji od wojewody i innych 
dysponentów, omówienie kwot z tytułu zaciągniętych kredytów i udzielonych poręczeń i gwarancji 
oraz projektów i programów występujących w WPI.
W  załączników  można  dowiedzieć  się  jakie  były  kwoty  początkowe  i  na  koniec  roku 
w poszczególnych zadaniach oraz dokonywane zmiany w trakcie roku. W celu  dokonania zmian 
w trakcie  roku  podjęto  10  uchwał  oraz  33  Zarządzenia  Wójta  w  okresach  międzysesyjnych. 
Informacja zawiera również  rozliczenie dotacji udzielonych i otrzymanych, omówienie przychodów 
i rozchodów około budżetowych. Podstawą sporządzenia informacji są dokumenty księgowe oraz 
sprawozdania. 
Dochody  budżetu  zaplanowano  na  kwotę  17 560  tys.  plan  dochodów  wynosił  20 864 976  zł. 
a zrealizowano w wysokości 1 967 841 zł. co stanowi 81 %  .
Na początku roku wydatki uchwalono na poziomie19 060 000. Na koniec roku kwota ta wynosiła 
26 564 976 zł a wykonanie 22 612 321 zł  co stanowi 85%.
Do treści projektu nie wniesiono zapytań.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 2

2/  projekt  uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Wijewo,       
Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Wijewo przedstawiła 
zebranym Przewodnicząca Komisji  Radna Pani Urszula Rimke.  Wniosek komisji stanowi zał. do 
protokołu.
Radny Pan Radosław Zamiatała – jakie uwagi przedstawił nam Wojewoda,
Skarbnik – z ramienia wojewody była przeprowadzona kontrola  dot. wypłaty zwrotu akcyzy dla 
rolników. W trakcie kontroli stwierdzono, że jeden z rolników, otrzymał zwrot akcyzy za okres nie 
objęty płatnością, dlatego należało ta kwotę zwrócić.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 4

3/ projekt  uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki 
    Publicznej w Wijewie za 2014 r.
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – każdy z państwa otrzymał treść informacji. 
Szczegółowo działalność biblioteki była omawiana na posiedzeniu rady. Ewentualne pytania można 
zadawać na sesji.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 5

       4/  projekt  uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka 
Kultury w  Wijewie  za 2014 r. Przewodniczący obrad poprosił o zapoznanie się z treścią materiałów 
a wyjaśnienie niejasności dokonamy na posiedzeniu rady.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 6

       5/  projekt  uchwały w sprawie  zmiany w budżecie gminy na 2015 r.,
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – wyjaśniła, że nie został przygotowany projekt, ponieważ nie 
otrzymałam wszystkich proponowanych zmian. W ostatniej chwili też wpłynęły dyspozycje z biura 
wyborczego na II turę wyborów, dyspozycja GOPS na zabezpieczenie środków na planowane 
zatrudnienie opiekuna rodziny oraz  pracownika socjalnego w ramach zastępstwa.
Ponadto zmiany będą  dotyczyły: 
- rekompensaty utraconych dochodów z tytułu gruntów zajmowanych pod wodami, 



- przeniesienia środków w szkole w Brennie i Wijewie pomiędzy rozdziałami, w zakresie 
specjalnego szkolenia dzieci z dysfunkcjami,
- zwiększenie dotacji dla GOK na realizacje zadań statutowych wynikające z wniosku skierowanego 
do Rady Gminy.
Do treści proponowanych zmian nie wniesiono uwag.

       6/  projekt  uchwały w sprawie  zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej,
Skarbnik – wyjaśniła, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej są odzwierciedleniem 
wprowadzonych zmian i dostosowaniem WPF do wartości budżetu. 
Do treści proponowanych zmian nie wniesiono uwag.

Przewodniczący obrad zarządził 5 minut przerwy.

7/  projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia woli przystąpienie do opracowania i wdrożenia planu 
     gospodarki niskoemisyjnej dla gminy Wijewo,
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – wyjaśnił, że obecnie gospodarka niskoemisyjna jest 
ważnym tematem. Na terenie gminy planujemy przebudowę kotłowni, ocieplenie budynków 
użyteczności publicznej, modernizacje oświetlenia co jest związane z niższym zużyciem energii. 
Aby móc się ubiegać o środki na realizacje tych zadań należy posiadać plan  gospodarki 
niskoemisyjnej. Brak takiego planu eliminuje nas z uzyskania dotacji. Podjęcie takiej uchwały jest 
niezbędne do uzyskania środków na opracowanie takiego planu. Dofinansowanie do opracowania 
planu wynosi 60 % kosztów.
Radna Pani Barbara Górna-Szulc – czy plan zostanie opracowany po podjęciu uchwały,
Radny Pan Aleksander Poszwiński – czy w planie będą ujęte tylko instytucje, czy również osoby 
prywatne. Będzie to trudne ponieważ nie mamy rozeznania jakie są zamiary mieszkańców,
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – plan będzie opracowywany po podjęciu uchwały.
W planie przewidziane będą również instalacje na budynkach jednorodzinnych
Do treści projektu nie wniesiono innych zapytań.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 7

8/  projekt  uchwały w sprawie  przyjęcia regulaminu korzystania z miejsc wykorzystywanego do 
     kąpieli na terenie Gminy Wijewo.
Inspektor Pani Dorota Mitrus – wyjaśniła, że projekt regulaminu jest nowelizacja istniejącego. 
W treści regulaminu dostosowano wyrażenia do obecnego nazewnictwa. W miejsce wyrażenia 
„kąpielisko” wpisano „miejsce wykorzystywane do kąpieli”.
Radny Pan Alojzy Wolniczak -  są w gminie miejsca gdzie ludzie się kąpią, jak można te miejsca 
zalegalizować lub je oznakować. W Brennie przy jeziorze postawiliśmy ławki i  zamontowaliśmy 
siatkę do piłki. Czy nie będziemy z tego powodu mieli problemów.
Wójt Pan Ireneusz Zając  -  zmiana do ustawy o korzystaniu z wód przewiduje dwa rodzaje miejsc 
do kąpieli: kąpielisko i miejsce wykorzystywane do kąpieli. Kąpielisko jest obwarowane większymi 
wymogami. Gmina posiada miejsce do kąpieli gdzie spełniamy wymagane standardy.
Znakując miejsce do kąpieli należy je odpowiednio wyposażyć i stworzyć bezpieczne warunki 
korzystania.  Postawienie koszy czy zamontowanie siatki do gry w piłkę nie ma nic wspólnego 
z zezwoleniem na kąpiel. Jeśli nie zezwala się na kąpiel to nie ponosimy odpowiedzialności. Należy 
zastanowić się czy jest możliwości, potrzeba utworzenia takiego miejsca do kąpieli. W przypadku 
zalegalizowania takiego miejsca należy liczyć się z kosztami.
Radny Pan Józef Pukacki – uważam, że powinno się takie miejsce wyznaczyć ponieważ z tego 
miejsca korzysta wiele osób. Zorganizować kąpielisko niestrzeżone.
Radna Pani Urszula Rimke – w przypadku legalizacji należałoby powiększyć plażę,
Wójt Pan Ireneusz Zając – w pierwszej kolejności należy  zdecydować, czy w ogóle ma tam, być 
kąpielisko.
Radny Pan Alojzy Wolniczak – moim zdaniem należy tam postawić tabliczkę z napisem, który 
ostrzegał by o braku  ratownika i informowała o kąpieli na własna odpowiedzialność.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 9



9/  projekt  uchwały w sprawie ocena zasobów GOPS na rok 2014 dla gminy Wijewo.
Kierownik GOPS Pani Ewelina Wolniczak – wyjaśniła, że obowiązek przedstawienia takiej 
informacji wynika z ustawy o pomocy społecznej. Ocena przedstawia analizę sytuacji społecznej , 
strukturę, kadrę i nakłady finansowe na opiekę społeczna w gminie Wjjewo. Ocena  obejmuje osoby 
i rodziny korzystające z opieki społecznej, rodzaje ich problemów  oraz ich rozkład. Dane do oceny 
zostały  pobrane z gminy i GUS. Z analizy wynika niewielki wzrost liczby mieszkańców przy spadku 
liczby bezrobotnych. Spadła liczba osób korzystających z pomocy społecznej o ok. 10 %.
Z pomocy korzystały głownie dzieci w postaci dożywiania oraz osoby w wieku produkcyjnym. 
Powody udzielania pomocy to: ubóstwo, niepełnosprawność, wielodzietność, długotrwała choroba, 
Zasiłki stałe wypłacono na poziomie lat ubiegłych. Mniej osób pobierało zasiłki celowe. Znacząco 
wzrosły wydatki za pobyt w domu pomocy społecznej.  Mniej osób zakwalifikowano do zasiłków 
rodzinnych.  Więcej wypłacono becikowych. Po raz pierwszy wypłacono nowe świadczenie: zasiłek 
dla opiekuna.
Zasoby kadrowe: zwolniliśmy osobę na zastępstwie z powodu powrotu osoby urlopowanej. 
Przygotowujemy się do zatrudnienia asystenta rodziny, która ma pomagać rodzino wychowawczo 
niewydolnym wychowawczo i zapobiegać zabieraniu dzieci z do rodzin zastępczych. Asystent 
będzie zajmował się 7 rodzina i zatrudniony będzie na 0,5 etatu. Wydatki ośrodka:  80 % to 
świadczenia rodzinne, 9% utrzymanie ośrodka, 8,5 % świadczenia z pomocy społecznej w tym 87 
% środków  pochodziło z budżetu państwa.
Radna  Pani Urszula Rimke – kto może być asystentem rodziny, jakie są wymogi,
Kierownik – wymagane jest odpowiednie wykształcenie wyższe, przy wykształceniu średnim, osoba 
musi mieć dodatkowe kursy lub doświadczenie.,
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 10

10/  projekt  uchwały w sprawie zamiany nieruchomości zabudowanej,
Wójt Pan Ireneusz Zając – w projekcie budowy kanalizacji była zaplanowana przepompownia której 
najlepszą lokalizacją był teren pomiędzy Brennem a Wijewem. Po rozmowach Prezes GS wyraził 
zgodę na postawienie tego obiektu na jego działce za istniejącym sklepem i odsprzedanie tej działki 
gminie. W trakcie analizy dokumentów okazało się, że GS posiada  w Potrzebowie sklep na działce 
gminnej dlatego postanowiliśmy te działki zamienić i w ten sposób uregulować sprawy 
własnościowe.
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – działka w Potrzebowie obejmuje 0,321 m2 a działka w 
Wijewie 0,266m2. Różnica w powierzchni wartościowo zrekompensuje położenie 
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 11

Ad. pkt.  3

Radny Pan Alojzy Wolniczak  - zaprosił wszystkich na  XII rowerówkę Breńska, która odbędzie się 
w niedziele 24 maja br.
Radny Pan Ryszard Woźniak – zwrócił się z wnioskiem o rozpatrzenie możliwości:
1/ zabierania dzieci szkolnych z Miastka na początku miejscowości ponieważ przejście na łuku jest 
wąskie i niebezpieczne,
2/ nowej lokalizacji przystanku lub cofnięcia bramki na boisko co umożliwi cofnięcie autobusu. 
Obecnie autobus musi jechać do Górska aby nakręcić,
Radna Pani Dorota Rajman – zwróciła się z  zapytaniem o możliwość usprawnienia pracy Ośrodka 
Zdrowia. Jest ogólnie duży problem z rejestracja i z dostaniem się do lekarza. Jaki gmina ma wpływ 
na działalność ośrodka i dostęp do lekarza.
Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował  o  zwolnieniu  Radcy  Prawnego  z  obowiązku 
uczestniczenia  w  posiedzeniu  sądu  apelacyjnego  w  sprawie  planu  zagospodarowania  terenów 
w Miastku.



Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – apelacja jest rozstrzygana na podstawie dokumentacji 
z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu, który stwierdził, że wszystko w procedurze 
tworzenia planu było zgodne z przepisami.
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – poruszył sprawę utrzymania drogi na Ostrów.
W części prywatnej zostały naprawiony ubytki, należałoby to zrobić również na części gminnej,
Wyrównania wymaga droga do Osłonina przez Ostrów, jest to odcinek często uczęszczany i 
wyrównanie poprawiłoby komfort jazdy,
Radny Pan Józef Pukacki – jest to droga prywatna ale wyrównanie a może i nawiezienie tego 
odcina byłoby wskazane,
Radny Pan Edwin Wojciech – kratka kanalizacji deszczowej na ul. Piaski nadal nie jest naprawiona 
a jej stan pogarsza się,
Radny Pan Henryk Rygusik – zasygnalizował temat nowego Ośrodka Zdrowia. Zwrócił się o 
rozpatrzenie wariantów jego rozebrania: 
1/ zlecić rozebranie za materiał,
2/ zlecić rozebranie i zatrzymać materiał na potrzeby gminy,
Radna Pani Danuta Leśna -  zwróciła się z wnioskiem o ustawienie koszy na śmieci na ul. 
Piłsudskiego w Wijewie
- zgłosiła potrzebę wykoszenia poboczy na ul. Kalek.
Radny Pan Radosław Wojcieszyk -  zaproponował zamianę działki przy szkole w Wijewie  na inną 
na terenie gminy odpowiadając właścicielowi.
Przewodniczący obrad Pan Radosław Zamiatała – poinformował, że rozmawiał na temat sprzedaż 
tej działki z właścicielką, nie wyraża zgody, nie proponował jednak zamiany,

Ad. pkt. 4

Na zadane pytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Ireneusz Zając
1/ podziękował za zaproszenie na rowerówkę,
2/ usytuowanie przystanku wymaga spełnienia pewnych warunków przede wszystkim 
bezpieczeństwa. Należy wskazać takie miejsce, jeśli będzie odpowiadało warunkom to jesteśmy 
nawet gotowi je wykupić aby poprawić bezpieczeństwo dzieci. 
Jeśli cofnięcie bramki rozwiąże sprawę możemy to zrobić, ale czy ten manewr cofania będzie 
bezpieczny.
3/ są  służby na które gmina nie ma wpływu. Zaproponował zaprosić P. Kaczmarek i nurtujące 
pytania skierować bezpośrednio do niej. 
Dziś lekarza rodzinnego można sobie wybrać bez ograniczeń. Być może do pani doktor zapisało się 
zbyt dużo pacjentów. Od ilości pacjentów zależy ilość lekarzy, specjalistów i pieniądzy. Z tej puli są 
finansowane zlecane badania. Gmina może co najwyżej wypowiedzieć umowę najmu i rozpisać 
kolejny konkurs na wynajem. Jest to firma prywatna i jak w innych dziedzinach nie musimy z niej 
korzystać, mamy prawo wyboru.
Radny Pan Roman Jęśkowiak – kto reguluje ilu pacjentów powinien przyjąć lekarz. Ograniczanie 
ilości  pacjentów w przypadku epidemii grypy jest nie w porządku. Zapisując się do lekarza 
oczekujemy jego pomocy w chorobie a nie zawsze można ja uzyskać.
Przewodniczący Rady Pan Stanisław Kasperski – plan pracy rady przewiduje temat opieki 
zdrowotnej. Zaproponował zaproszenie P. Doktor na następne posiedzenie komisji i omówienie 
tematu. Po wielu latach udało się załatwić stomatologa.
4/ wszystkie działania i pozwolenia  wydane na podstawie planu zagospodarowania w Miastku są 
prawomocne i obowiązujące nawet w przypadku uchylenia tego planu przez NSA.
5/  w ramach przygotowania do sezonu mamy do zrobienia: przygotować miejsce do kąpieli, 
wykosić plażę, wyrównać i nawieść piasek, naprawić ławki, wyrównanie brzegu i naprawić drogę,
6/ droga do Osłoniona -  jeśli jest prywatna, możemy ją wykupić jeśli właściciel wyrazi zgodę, 
7/ studzienkę zgłosimy do naprawy przez P. Hewusza jeśli jeszcze nie zrobił,
8/ obiekt  ośrodka zdrowia nadaje się tylko do rozbiórki. Nie robiliśmy tego ze względu na 
zajmowany plac przez  firmę budująca kanalizację. Należy przeliczyć wszelkie warianty i zobaczyć 
co będzie taniej. Są następujące możliwości:
- rozbierze skruszy, zabierze gruz za rozbiórkę i uporządkuje  teren,



- rozebrać skruszyć i pozostawi gruz,
Radny Pan Roman Jęśkowiak – uważam, że najkorzystniejsze będzie oddanie gruzu za rozebranie. 
Pozostawienie go na potrzeby gminy będzie generowało kolejne koszty załadunku, transportu.
Radny Pan Edwin Wojciech – przy pierwszej wersji odejdzie koszt rzeczoznawcy, który obliczyłby 
wartość gruzu,
9/ postawienie koszy nie jest problemem, ale nie możemy nikogo wyróżniać, albo wszędzie albo 
nigdzie. Należy się liczyć z ty, że będą dalsze koszty sprzątania tych śmieci. Proszę o decyzje , czy 
w to wchodzimy
Radny Pan Józef Pukacki – jest to o tyle niebezpieczne ponieważ ludzie z zewnątrz widząc kosz 
stawiają całe worki śmieci,
Radny Pan Alojzy Wolniczak – śmieci z koszy nad jeziorem w Brennie wieś sprząta sama.
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – wnioski zgłaszane na posiedzeniach winny być 
zaakceptowane przez większość radnych,
10/ jeśli byłaby możliwość zamiany działki przy szkole na inna to chętnie to zrobimy. Jako gmina 
powinniśmy gromadzić działki w centrum, jest to dobre miejsce na parking.
Radny Pan Henryk Jęśkowiak – zaproponował odnowienie witaczy gminnych,
Radny pan Roman Jęśkowiak – jak wygląda sprawa remontu drogi 305,
Wójt Pan Ireneusz Zając – zapewnił o odnowieniu witaczy.
Remont drogi 305 ma  się rozpocząć w tym roku, zaczną remont z kierunku Moch. Nie otrzymałem 
odpowiedzi na pytanie  czy będzie podniesiona nośność mostu w Wieleniu. Z naszej strony 
podtrzymujemy propozycje budowy chodników po obu stronach w Wijewie i Radomyślu, lewoskręty 
na Brenno i Przylesie oraz ścieżkę rowerowa z Radomyśla do Wielenia.
W ostatnim czasie odżyła spraw budowy drogi dojazdowej do piątki .

Ad. pkt. 5

Przewodniczący  obrad  uznał  porządek  posiedzenia  za  wyczerpany,  Podziękował  obecnym  za 
udział i zakończył obrady.

                                                                 Przewodniczący  obrad

                                                                                                         Radosław Zamiatała 


